

**The First session of the Preparatory Committee for the Fourth International  
Conference on Financing for Development (FfD4)**

**Addis Ababa, July 22-26, 2024**

On behalf of the Saudi Fund for Development, it is an honor for me to stand before you today and make these remarks.

I would just like to give you a brief overview of development finance in the Kingdom of Saudi Arabia, which has been providing development assistance through the Saudi Fund for Development (SFD) for over 49 years. The SFD has financed more than 800 projects in over 100 countries totaling above USD 20 billion, regardless of their ethnicity, beliefs or political agenda.

We are proud members of the development finance community and true partners with our beneficiary countries, – most of which are in Africa and Asia.

As we know, the deadline for the 2030 Sustainable Development Goals is fast approaching, but many countries are not on track to achieve them.

At SFD, we are working to support initiatives that benefit more than one sector. We do this based on the principle that it is better to spend a dollar on an initiative that benefits more than two sectors than a dollar on each individual project.

Our top five priorities for 2024, on which we will focus our efforts and financial resources for the future, are therefore: food security, clean energy, climate action, water security and digitalization. With this integrated approach, we aim to leverage the synergies and interdependencies of these areas to increase our impact on sustainable and inclusive growth.

For example, our efforts in financing clean energy projects not only serve to directly combat climate change, but also to support sustainable agriculture in order to achieve food security and improve water management.

Digitalization forms the backbone of these sectors, enabling smarter, more efficient solutions - from precision agriculture to renewable energy management. This integrated strategy underscores our belief in the power of synergy — how progress in one area can trigger benefits in several others to promote a more sustainable, resilient and equitable world.

Finally, we encourage borrowing countries to submit their project finance applications for multiple sectors under the umbrella of these initiatives.

## الدورة الأولى للجنة التحضيرية للمؤتمر الدولي لتمويل التنمية

أديس أبابا: 22-26 يوليو 2024م

بالنيابة عن الصندوق السعودي للتنمية أشرف بأن أكون معكم اليوم للحديث عن الجهود الإنمائية، وأود ان أقدم لمحة موجزة عن تمويل التنمية في المملكة العربية السعودية، والتي تقدم المساعدة التنموية من خلال الصندوق السعودي للتنمية.

قام الصندوق السعودي للتنمية خلال مسيرته الممتدة منذ حوالي خمسة عقود بتمويل أكثر من 800 مشروعاً في أكثر من 100 دولة بقيمة إجمالية تزيد عن 20 مليار دولار أمريكي، بغض النظر عن عرقهم أو معتقداتهم أو أجنداتهم السياسية.

ونحن نفتخر بكوننا أعضاء في مجتمع تمويل التنمية وشركاء حقيقيون مع البلدان المستفيدة، ومعظمها في أفريقيا وآسيا.

نعمل في الصندوق السعودي للتنمية على دعم البرامج والمبادرات التي التي يستفيد منها أكثر من قطاع، ونقوم بذلك بناءً على مبدأ التنمية الشاملة والمتكاملة بين القطاعات الأساسية، وفي الصندوق حددنا أولوياتنا الخمس الكبرى لعام 2024م، والتي سنركز عليها جهودنا ومواردنا المالية مستقبلاً، هي: الأمن الغذائي، والطاقة النظيفة، والعمل المناخي، والأمن المائي، والتحول الرقمي.

ومن خلال هذا النهج المتكامل، نهدف الى الإستفادة من أوجه التآزر والترابط لهذه المجالات لزيادة تأثيرنا على النمو المستدام والشامل. فعلى سبيل المثال، لاتقف جهودنا في تمويل المشاريع في الطاقة النظيفة على مكافحة تغير المناخ بشكل مباشر فحسب، بل تدعم أيضاً الزراعة المستدامة لتحقيق الأمن الغذائي وتحسين إدارة المياه. وتشكل الرقمنة العمود الفقري لهذه القطاعات، مما يتيح حلاً أكثر ذكاءً وكفاءة – من الزراعة الدقيقة الى إدارة الطاقة المتجددة. وتؤكد هذه الإستراتيجية المتكاملة إيماننا بقوة التآزر – وكيف يمكن للتقدم بمجال واحد أن يحقق فوائد في عدة مجالات أخرى لتعزيز عالم أكثر إستدامة ومرونة وإنصافاً.

وأخيراً نشجع البلدان المقترضة على تقديم طلباتها لتمويل المشاريع لقطاعات متعددة تحت مظلة هذه المبادرات.

